



IRC EUROPEAN CHAMPIONSHIP 2025

See you in Bonifacio from October 5 to 12

Every two years, the IRC Crewed European Championship alternates between the Channel-Atlantic and the Mediterranean. After a magnificent Irish edition this year, the Championship continues to visit the islands, this time Corsica!

A very attractive program in a majestic setting

Capitalizing on the successful revival of the Tour de Corse, a demanding and popular event for IRC racers, the Yacht Club de Bonifacio offered to host the IRC Crews European Championship and the Yacht Club de France Racing Division responded enthusiastically to this proposal.

The exceptional site of Bonifacio offers, in addition to the tour of the island which will constitute the offshore race, numerous possibilities for inshore and coastal races. Between the elevations of the coast and the breath of the Bouches, there is no doubt that the sailors and tacticians will have plenty to exercise their talents and the crew members will have plenty to refine their manoeuvres in an exceptional panorama.

The boats will be welcomed in the port of Bonifacio and festive entertainment will be planned for the crews who will be able to appreciate Corsica, its wonderful local products and the quality of Corsican hospitality.

A full and lively end to the season

The Championship takes place immediately after the Voiles de Saint Tropez. To allow the boats participating in the Voiles to have time to deliver on time, the checks on these boats will be made in Saint Tropez and they will exceptionally be able to finalize their registration on Tuesday 7th, the other boats having to complete their formalities on Sunday 5th and Monday 6th.

At the end of the championship, the boats registered for the Rolex Middle Sea Race will have the necessary time to deliver to Malta on time.

The notice of race will be available on the websites of the Yacht Club de Bonifacio and the Yacht Club de France by the end of November.





CHAMPIONNAT D'EUROPE IRC 2025

Rendez-vous à Bonifacio du 5 au 12 octobre

Tous les deux ans le Championnat d'Europe IRC Equipages alterne entre la Manche-Atlantique et la Méditerranée. Après une magnifique édition irlandaise cette année, le Championnat continue de visiter les îles, cette fois-ci la Corse !

Un programme très attractif dans un cadre majestueux

Capitalisant sur la relance réussie du Tour de Corse, épreuve exigeante et prisée des coureurs IRC, le Yacht Club de Bonifacio s'est proposé d'accueillir le Championnat d'Europe IRC Equipages et le Pôle Course du Yacht Club de France a répondu avec enthousiasme à cette proposition.

Le site exceptionnel de Bonifacio offre, outre le tour de l'île qui constituera la grande course, de nombreuses possibilités d'inshores et de courses côtières. Entre les élévations de la côte et le souffle des Bouches, nul doute que les navigateurs et tacticiens auront de quoi exercer leurs talents et les équipiers peaufiner leurs manœuvres dans un panorama exceptionnel.

Les bateaux seront accueillis dans le port de Bonifacio et des animations festives seront prévues pour les équipages qui pourront apprécier la Corse, ses merveilleux produits locaux et la qualité de l'hospitalité corse.

Une fin de saison complète et animée

Le Championnat se situe à la suite immédiate des Voiles de Saint Tropez. Pour permettre aux bateaux participant aux Voiles d'avoir le temps de convoyer dans les temps, les contrôles de ces bateaux seront faits à Saint Tropez et ils pourront exceptionnellement finaliser leur inscription le mardi 7, les autres bateaux devant faire leur formalités le dimanche 5 et le lundi 6.

À l'issue du championnat, les bateaux inscrits à la Rolex Middle Sea Race auront le temps nécessaire pour convoyer jusqu'à Malte dans les temps.

L'avis de course sera disponible sur les sites du Yacht Club de Bonifacio et du Yacht Club de France d'ici fin novembre.

